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ČESKO: Stát plánuje další mimořádné navýšení důchodů, a to průměrně o 700 korun.
Důvodem je vysoká inflace. Vláda vedle důchodů však také řeší příspěvky na bydlení, uvádí
ČT24 a Echo24.

Důchody by podle ministra práce a sociálních věcí Mariana Jurečky (KDU-ČSL) měly vzrůst v létě,
konkrétně v červnu, a to zhruba o 700 korun.

„Víme, že ta situace pravděpodobně nastane, jsme si toho vědomi. Ta kalkulace je takto opravdu
objektivně nastavena kolem dvaceti miliard korun a pak to v průměru může vycházet někde mezi
670, 700 korunami. Ale bavíme se o průměrné výši důchodů. Pak to přesně dopočítáme v okamžiku,
kdy budeme mít přesnou informaci od Českého statistického úřadu,“ uvádí ministr Jurečka pro ČT24.

Letos už průměrný důchod přesáhl osmnáct tisíc korun měsíčně. To je skoro o tři tisíce víc než vloni
a o sedm tisíc více než před deseti lety. Výdaje na důchody rychle rostou.

Premiér Petr Fiala (ODS) také nabádá občany, aby se nebáli zažádat si o příspěvek na bydlení. Jak
však uvádí server Echo24.cz, žádosti komplikuje složitý proces, jenž podle expertů řadu lidí odradí a
ti nejpotřebnější, například senioři, ani žádost nepodají. Na druhou stranu pak na příspěvek mohou
dosáhnout lidé, kteří by se bez něj obešli.

„Asi 45 procent lidí si chybně myslí, že nemají nárok. Třeba proto, že nesplňují limity výdajů nebo
bydlí v typu bydlení, který tomu neodpovídá. Část si myslí, že nemá na nic nárok i proto, že má
na účtu nějaké úspory, což se ale v příspěvku vůbec neposuzuje,“ uvedl k příspěvku sociolog Daniel
Prokop.

O komunikaci a složitosti některých opatření se zmínil také politolog Jan Kubáček. „Vláda nastavila
poměrně komplexní sadu opatření sociální pomoci, ale ta pravidla jsou nastavená opravdu složitě.
Skoro to vypadá, že vláda jen vytvořila nějaké kanály, které ale kvůli složitosti nikdo nevyužívá, aby
se mohla ‚bít v prsa‘ a říkat, že nabízí pomocnou ruku, ale nikdo o naši pomoc nestojí,“ zmínil
Kubáček.
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